

**No. 14531. Multilateral**

INTERNATIONAL COVENANT ON ECONOMIC, SOCIAL AND CULTURAL RIGHTS. NEW YORK, 16 DECEMBER 1966 [*United Nations, Treaty Series, vol. 993, I-14531.*]

OBJECTION TO THE DECLARATION MADE BY MYANMAR UPON RATIFICATION\*

**Austria**

*Notification deposited with the Secretary-General of the United Nations: 16 May 2018*

*Registration with the Secretariat of the United Nations: ex officio, 16 May 2018*

\*No UNTS volume number has yet been determined for this record.

**N° 14531. Multilatéral**

PACTE INTERNATIONAL RELATIF AUX DROITS ÉCONOMIQUES, SOCIAUX ET CULTURELS. NEW YORK, 16 DÉCEMBRE 1966 [*Nations Unies, Recueil des Traités, vol. 993, I-14531.*]

OBJECTION À LA DÉCLARATION FORMULÉE PAR LE MYANMAR LORS DE LA RATIFICATION\*

**Autriche**

*Dépôt de la notification auprès du Secrétaire général de l'Organisation des Nations Unies : 16 mai 2018*

*Enregistrement auprès du Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies : d'office, 16 mai 2018*

\*Le numéro de volume RTNU n'a pas encore été établi pour ce dossier.

[ ENGLISH TEXT – TEXTE ANGLAIS ]

The Government of Austria has carefully examined the declaration made by the Republic of the Union of Myanmar upon ratification of the International Covenant on Economic, Social and Cultural Rights of 16 December 1966. It considers this declaration to amount to a reservation of a general and indeterminate scope, as it aims at applying a provision of the Covenant only in conformity with the Constitution of Myanmar. However, the Covenant is to be applied in accordance with international law, not in accordance with the legislation of a particular state.

For this reason, Austria considers the reservation to be incompatible with the object and purpose of the Covenant and objects to it. This objection shall however not preclude the entry into force of the Covenant between the Republic of Austria and the Republic of the Union of Myanmar. The Covenant will thus become operative between the two states without Myanmar benefitting from the aforementioned reservation.

Finally, Austria wishes to point out that it does not share the narrow interpretation of the right of self-determination expressed by Myanmar, i.e. that it were excluded that this right ‘apply to any section of people within a sovereign independent state’. At the same time, Austria also underlines the fundamental difference between the right of self-determination and a claim to secession, taking into account the various ways of exercising the right of self-determination including by way of autonomy within a sovereign state.

[TRANSLATION – TRADUCTION]<sup>1</sup>

Le Gouvernement autrichien a examiné attentivement la déclaration faite par la République de l'Union du Myanmar lors de la ratification du Pacte international relatif aux droits économiques, sociaux et culturels du 16 décembre 1966. Il considère que cette déclaration équivaut à une réserve de portée générale et indéterminée, puisqu'elle vise à n'appliquer une disposition du Pacte que conformément à la Constitution du Myanmar, alors que le Pacte doit être appliqué conformément au droit international et non conformément à la législation propre à un État.

Pour cette raison, l'Autriche considère que la réserve est incompatible avec l'objet et le but du Pacte et s'y oppose. Cependant, cette objection ne fait pas obstacle à l'entrée en vigueur du Pacte entre l'Autriche et la République de l'Union du Myanmar. Le Pacte prendra donc effet entre les deux États sans que le Myanmar ne puisse se prévaloir de la réserve susmentionnée.

Enfin, l'Autriche tient à souligner qu'elle ne partage pas l'interprétation stricte du droit des peuples à disposer d'eux-mêmes, exprimée par le Myanmar, en l'occurrence qu'il « ne saurait s'appliquer à aucune section particulière de la population d'un État indépendant et souverain ». Par ailleurs, l'Autriche souligne également la différence fondamentale entre le droit des peuples à disposer d'eux-mêmes et une revendication de sécession, tenant en compte les modalités multiples de l'exercice du droit des peuples à disposer d'eux-mêmes, y compris par le moyen de l'autonomie au sein d'un État souverain.

---

<sup>1</sup> Translation provided by the Government of Austria – Traduction fournie par le Gouvernement de l'Autriche.